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ثبت تخلفات با دوربین های هوشمند
رئیس پلیس راهور فراجا با حضور در شورای شهر    از رصد رفتارهای ترافیکی با استفاده از تجهیزات مدرن خبر داد

زینبزینالزادهگزارش
روزنامه نگار

چهارشنبه  چهارشنبه  2525 مهر  مهر 14031403- شماره  - شماره  92309230چهارشنبه  چهارشنبه  2525 مهر  مهر 14031403- شماره  - شماره  92309230
میدان ونک طبقاتی می شود

حمید جوانی شــهردار منطقــه 3 :  طرح طبقاتــی کردن میدان ونک با محوریت پیاده ســازی طراحی شــده اســت.با 
توجه به محدودیت های میدان ونک، جوانب حمل و نقل عمومی نیز در این طرح در نظر گرفته شده است.کارهای 

مطالعاتی این طرح آغاز شده و این پروژه از اتوبان حقانی شروع می شود و تا بزرگراه شهید چمران ادامه دارد.

پله برقی های مترو افزایش می یابند 
هادی زند، مدیر ارتباطات و امور بین الملل شرکت بهره برداری متروی تهران: درحال حاضر با افزایش ۲3دستگاه 
پله برقی جدید، آمار پله  برقی های در حال بهره برداری به 1300دستگاه رسیده است. قرار است 5دستگاه پله برقی 

نیز در ایستگاه میدان شهدا و ۲دستگاه پله برقی در ایستگاه تئاترشهر در خط4 اضافه شو د. 

فاز اول روددره فرحزاد به زودی افتتاح می شود 
داوود گودرزی، معاون خدمات شهری و محیط زیست شهردار تهران: با پیگیری های مستمر و برگزاری جلسات 
بسیار، تملک معارضات ملکی و اشکالات قانونی پروژه روددره فرحزاد پس از 1۲سال حل شده است. فاز اول 

این پروژه به مساحت 54هکتار به زودی افتتاح می شود. 

استفاده از انرژی های تجدیدپذیر برای به روزرسانی تجهیزات 
حمید برادران، مدیرعامل شرکت کنترل ترافیک شهر تهران: استفاده از انرژی خورشیدی در سیستم های ما 
به دلیل قدیمی بودن تجهیزات فرمان و کنترلرها در حال حاضر امکان پذیر نیست؛ اما همزمان در تلاشیم تا 
این معضل را برطرف و کمبود برق را جبران کنیم. استفاده از انرژی های تجدیدپذیر را در اولویت قرار داده ایم. 

نیلوفرذوالفقاری؛روزنامه نگارعمرانمترو

صفحه آرا: آرش شاه سمندی صفحه آرا: آرش شاه سمندی

آغازاجرای3پروژهشهری
درمنطقهیکپایتخت

منطقه یک شهرداری جزو مناطق پیشرو در بهسازی پایانه های 
تاکسیرانی است. سال گذشته 2پایانه در نهضت مسقف سازی 
در این منطقه ســامان گرفت و حالا هم  همزمان با آغاز اجرای 
3پروژه شهری، 2پایانه دیگر هم تا پایان سال مسقف می شوند.

دستفروشانمترو
ساماندهیمیشوند

ازدحام دستفروشان مترو گاهی چنان زیاد است که صدای 
مســافران را هم در آورده . از این رو مدیریت شهری برخورد 
قانونی با دستفروشــان   مترو را آغاز کرده و یگان حفاظت 

شهرداری تهران وارد عمل شده است.

موقعیتاجرایطرح:خطوط و ایستگاه های پرمسافر مترو
اینطــرحدرکدامایســتگاههااجرامیشــود؟
ایستگاه های تقاطعی ازجمله ایستگاه های دروازه شمیران، 
دروازه دولت، شــادمان، امام خمینی)ره(، امام حسین)ع(، 

تربیت مدرس، تئاتر شهر، میدان شهدا، شهید بهشتی 

 طرح  ساماندهی دستفروشان ادامه دارد
سرهنگسیدهادیموسوی،مشاورشهرداروفرمانده
یگانحفاظتشهرداریتهران:در روزهای نخست اجرای 
طرح ساماندهی دستفروشان مترو با مافیای دستفروشی در 
ایستگاه های پر مســافر ازجمله تئاترشــهر نیز برخورد شد، 
چراکه در یکی از گزارش های ارســالی همکاران در ایستگاه 
تئاتر شهر مشخص شد باندی ۴ نفره با ایجاد رعب و وحشت 
سال ها ایستگاه را به پاتوق کاســبی خود تبدیل کرده اند که 
همکاران من با هماهنگی با دیگر مراجع ذیربط به فعالیت آنها 
در ایستگاه پایان دادند. طرح مقابله با دستفروشی و ساماندهی 
آنها به وســیله ایجاد بانک اطلاعاتی همچنان توســط یگان 
حفاظت مترو ادامه خواهد داشت و این طرح از ایستگاه های 

تقاطعی به دیگر ایستگاه های هدف گسترش پیدا می کند.

 چند دستفروش 
 شناسایی

 شده است؟
بالغ بر ۵۰۰ نفر

 ایجاد بانک اطلاعاتی دستفروشان چه دستاوردی داشت؟
شناساییاجناستاریخمصرفگذشته

شناساییاضافهبرداشتازکارتهایبانکیمسافران
کشفاجناستقلبی

گلوگاه های جدی ورود، خروج و دپوی اجناس 
دستفروشان کجاست؟
ایستگاه متروی میدان آزادی

چهفرایندیسپریشد؟
 تهیه و تکمیل فرم های مخصوص

 ایجاد بانک اطلاعاتی 
 تنظیم صورتجلسه 

 گزارش به مراجع مربوطه ازجمله پلیس مترو برای حضور شاکیان

8
پایانه تاکسیرانی در 

منطقه یک وجود دارد 
که برخی مسقف و برخی 

بدون سقف هستند.

TAXI

تنها یک پایانه قائم در منطقه یک مسقف 
نشــده کــه تــا ســال آینــده تعییــن تکلیف 

خواهد شد.
 طراحــی پایانــه مســقف شــهید تهرانــی 
متناسب با معماری شمیران، بافت سنتی 

بازارچه  و امامزاده صالح)ع( خواهد بود.

ارتباط بین پایانه ها و حمل ونقل پاک
مهدیگلشنی،مدیرکلحملونقلعمومیوامور
مناطقمعاونتحملونقلوترافیکشــهرداری
تهران:تامین ناوگان مناسب، مدیریت یکپارچه استفاده 
از مدهــای حمل ونقل پاک و توســعه کمــی و کیفی 
زیرساخت ها،  3موضوع اصلی در حمل ونقل همگانی است. 
از منطقه یک درخواست می شود با توجه به ظرفیت های 
موجود به عنوان منطقه پایلوت، طرح ارتباط بین پایانه ها 

و استفاده از حمل ونقل پاک را در برنامه داشته باشد.

3
پروژه شهری در 
منطقه یک با 

حضور مسئولان 
شهری آغاز شده 

است.

2
پایانه تاکسیرانی 
ارم و تابناک سال 
گذشته در نهضت 

مسقف سازی، 
سقف دار شدند.

30
میلیارد تومان، هزینه 

مسقف سازی دو 
پایانه ای است که 
 مسقف سازی آنها 
آغاز شده است.

اخیرا ویدئویــی روی خط رســانه های معاند 
فارسی زبان قرار گرفته که در آن شخصی اعلام 
می کند:  »۶۰درصد گونه هــای گیاهی جنگل 
چیتگر تهران نابود شده است!« عموم مردم  به 
خبرهای محیط زیستی توجه بیشتری دارند و 
به همین خاطر بلندگوهای بیگانه سعی دارند 
دروغ های خود را گاهی با محور تخریب درختان و 
محیط زیست به جامعه تزریق کنند. پیش از این 
موضوع خشک شدن 1۶هزار درخت چیتگر، قطع 
درختان بوستان های چیتگر، لاله و سرخه حصار 
نیز شایعه شده بود که بررسی ها نشان داد آنها 

دروغ هایی بی اساس هستند.

کاشتهزاراصلهدرخت
در مردادماه امسال، با حضور دادستان عمومی و انقلاب 
تهران هــزار اصله درخت در فاز غربی بوســتان چیتگر 
کاشته شده و براساس برنامه ریزی های صورت گرفته و 
زمانبندی های پیش بینی شده تعداد ۴هزار اصله دیگر 
نیز در شهریور ماه کاشته  شده است.از سویی طبق اعلام 
سازمان منابع طبیعی کشــور که مالک اصلی بوستان 

چیتگر است، گرما، آلودگی های خاک،  کاهش بارندگی 
و ورود آفات و حشــرات چوب خــوار تهدیدی برای کل 
محیط زیست کشور اســت و این موضوع بر اثر تغییرات  
اقلیمی و خشکســالی عمومی کره زمین پدید آمده و 
ارتباطی با آبیاری درختان یک بوســتان ندارد. مهدی 
پیرهادی، رئیس کمیســیون محیط زیست و خدمات 
شهری شورای شهر تهران دراین باره می گوید: پیش از 
این دوره ده ها هزار درخت به دلیل کم آبی خشک می شد، 
اما در این دوره از مدیریت شهری برنامه ریزی هایی انجام 

شــد تا درختان درصورت تنش آبی کمتر دچار 
بحران کم آبی شوند. در این میان تا پایان امسال 
حداقل ۵۰هزار اصلــه درخت جایگزین درختان 
خشک بوســتان جنگلی چیتگر می شود. البته 
جایگزینی این درختان بایــد به تدریج و در زمان 
مناسب انجام شود. استفاده از درختان کم آب بر، 
سازگار و بومی و مقاوم در برابر آفت ها و بیماری ها 
و کاشت درختانی از قبیل زبان گنجشک، ارغوان، 
کاج سیاه و داغداغان ازجمله اقداماتی است که در 

این خصوص انجام خواهد شد.
همچنین به گفته محمدحســن فصیح، معاون 
خدمات شــهری و محیط زیست شهردار منطقه 
22  و طرح جایگزینی درختان بیمار پس از اقدامات لازم 
توسط اداره کل منابع طبیعی اجرایی می شود. اقدام مهم 
دیگر مدیریت شــهری برای کاهش اثرات خشکسالی 
در بوستان چیتگر، رســاندن خط انتقال آب در مرداد 
امســال بود. دراین باره خط انتقال پساب تصفیه خانه 
محلی به پارک جنگلی چیتگر با دبی 2۰۰ لیتر بر ثانیه 
به بهره برداری رسید تا سهم منابع آبیاری این بوستان به 

حداکثر توان خود برسد.

 اصل ماجرای نابودی درختان چیتگر چیست؟

دروغ ها قدکشیدند؛ این بار نابودی 60درصد چیتگر!

نظمبخشیبهرانندگیدرتهراننیازبهاصلاح
رفتارهایترافیکیدارد.اینموضوعدغدغه
مشترکمدیریتشهریوپلیسراهوربودهو
استوازاینروباتهیهدوربینهایهوشمند
نخستینگامبرداشتهشد.ســردارتیمور
حســینی،رئیسپلیسراهورفراجادیروز
)۲۴مهر(باحضوردردویستوهفتادویکمین
جلسهشورایشــهرتهران،ازنسلجدید
دوربینهایکنترلسرعتصحبتکردوگفت
کهایندوربینهاباهمکاریمعاونتحملونقل
وترافیکشهرداریتهیهشدهکهنیازیبه
کاربرنداردوهمزمــانبیشاز۱۰تا۱۲تخلف
راثبتوکنترلمیکند.اینمقاممسئولدر
ادامه،اهمبرنامههاواقداماتصورتگرفتهرا

تشریحکرد.

کمکبخشخصوصیبهراهور
با وجــود محدودیت های موجــود، افزایش 
ساختارها امری محال است. بنابراین استفاده 
از توان بخش خصوصی کــه در بخش های 
کوچک و محــدود، ســابقه و تجربه بالایی 
دارند تنها گزینه مناســب اســت. اگر امور 
درون شهری و برون شــهری را به مؤسسات 
بخش خصوصی بسپاریم، انقلابی در کنترل 

رفتارهای ترافیکی ایجاد خواهد شد.

ایجادمؤسسههوشمندترافیکی
امروز مــا نیازمند کنترل جــدی رفتارهای 
ترافیکی هستیم. برای تحقق این امر به زودی 
مؤسسات خدمات هوشمند ترافیکی ایجاد 
می شوند که با اســتفاده از تجهیزات بدون 
مواجهه چهره به چهره با شــهروندان، انواع 
تخلفات رانندگی بررســی می شود. مجوز 
این کار توسط ســتاد کل نیروهای مسلح و 
هماهنگی ها با دولت و سازمان برنامه وبودجه 

صادر شده است.

شکستهشدنقبحرفتارهای
خلافمقررات

باید پذیرفت که قبح رفتارهای خلاف مقررات 
شکســته شــده و کســی از ارتکاب تخلف 
احساس قبح اجتماعی نمی کند. به نوعی با 
پدیده »بی کیفرمانی« مواجه هستیم. یعنی 
رفتارهای خلاف مقررات با مجازات مواجه 
نمی شود و کسی که مرتکب تخلف می شود 
احساس شر اجتماعی نمی کند و انگار عمل 

عادی  انجام داده است.

رتبهبندیرانندگان
برای اولین بــار رتبه بنــدی راننــدگان را 
به عنوان یک ابزار تشویقی در دستور کار قرار 
داده ایم. این رتبه بندی )یک تا 3( براساس 
شــاخص های مربوط به رعایــت قوانین و 
مقررات صورت می گیرد. پیشــنهاد ما این 
اســت رانندگانی که در این طرح رتبه یک 
را کسب کنند از تســهیلات در انواع بیمه و 

امتیازات بسیار ویژه ای برخوردار شوند.

ســرهنگ ابوالفضــل موســوی پور، 
رئیس پلیس راهور تهــران بزرگ هم 

دیروز)2۴مهر( به صحن پارلمان شــهری 
آمده بود و خبر راه اندازی ســامانه هوشمند 

مدیریت ترافیک معابر را رسانه ای کرد و گفت 
که ۴2هزار و ۵۹۵ســامانه برای هوشمندسازی 
مدیریت ترافیک معابر پیش بینی شده و شهرداری 
نیز موافقت و همکاری خود را دراین  زمینه اعلام 
کرده است. او در ادامه گزارشی از اقدامات انجام 

شده و کاهش تصادفات را   ارائه داد.

42۵9۵
سامانهبرایهوشمندسازی
مدیریتترافیکمعابر
پیشبینیشدهاست

  با پیش بینی ۲0راهکار کوتاه مدت )آموزش و فرهنگسازی، ثبت تخلفات از 
طریق دوربین  ( حدود 1۲درصد از حوادث ترافیکی کاهش یافته است.

  امسال نسبت به سال قبل 150دستگاه موتورسیکلت در قالب گشت موتوری 
در شهر اضافه کردیم که بخش زیادی از آن را شهرداری پایتخت تأمین کرد.

  یک مرکز کنترل ترافیک برخط افتتاح شــده است 
که کنترل از طریق تصویر و صدا صورت می گیرد.

  با کمک بانک شهر برای ساخت 15مجموعه نمایشی 
»سیا ساکتی« قراردادی با مؤسسه تصویری بستیم.

 استفاده از هوش مصنوعی کنترل ترافیک در دستور 
کار قرار دارد.

 برای مدیریت تردد موتورسواران 10راهکار )توقیف ساعتی 
موتور، طرح موتوریار و...( پیش بینی شده است.

  بــا اقدامــات انجام شــده در حــوزه مدیریــت تــردد موتورســواران، شــاهد کاهــش 
18درصدی تصادفات منجر به فوت راکبان موتورسیکلت هستیم.

 بیشــترین تردد موتورســیکلت ها مربوط به پیک های موتوری است و برای 
مدیریت آنها نیاز به همراهی سایر دستگاه ها داریم.

کسبه بازار آهن شادآباد همکاری نمی کنند
چندروزپیشبودکهحریقگستردهایدربازارآهنشادآبادرخدادوبیشاز۱۰۰بابمغازه
درآتشسوخت.دیروزمحمدجوادخسروی،شهردارمنطقه۱۸بهصحنشوراآمدتادرباره
اینحادثهتوضیحاتیارائهدهد.اوبابیاناینکهدربــازارآهنبیشاز۶هزارواحدتجاری
وجوددارد،گفت:»اینبازاردردلبافتمسکونیقرارداردوبااولویت،موضوعساماندهی
آنراپیگیریکردیموجلساتمتعددیهمباکسبهداشتیموازوزیروقتکشورهمدعوت
کردیم.حقیقتایناستکهکسبههیچهمراهیوهمکاریایباشهرداریندارندوشهرداری

بهتنهایینمیتواندآنراساماندهیکندواینکارنیازبهیکهمراهیفرابخشیدارد.«

خودروی شخصی؛ عامل آلودگی هوا
آلودگیهوامحوراصلیسؤالخبرنگارانبودکهمهدیچمران،رئیس
پارلمانشهریباحضوردرمیاناصحابرسانهگفت:»امروزشاهدتردد
حجمزیادیازخودروهایشخصیهستیمکهاینموضوعقطعادرایجاد
آلودگیهوابیتأثیرنیست.«اوبهسایرپرسشهاهماینگونهپاسخداد.

رئیس شورای 
شهر در جمع 
خبرنگاران چه 

گفت؟

اقداماتپیشگیرانهدر
زمینــهآلودگیهوا: همه 
دســتگاه هایی کــه در رفع 
آلودگی هوا نقش و مسئولیت 
دارند بایــد به وظایفشــان 
عمل کننــد و گزارشــی از 

عملکردشان ارائه دهند.

ســرقتکابلهایبرق 
بهشــتزهرا)س(:کابل ها 
دزدیده شده بود و بی تردید باید 
نگهبان به اندازه کافی آنجا باشد. 
چرا که پیش تر مقبره ها را خالی 
می کردند که این نگهبان ها به 
مجموعه اضافه شدند و باید در 
حال حاضر نیز این امر تشدید 
شود. البته گویا دزدهای کابل ها 

را دستگیر کرده اند.

کیفیتســوخت: در حال 
حاضــر ســوخت مناســبی در 
تهران عرضه می شود، به شکلی 
که گازوئیل ارائه شــده حداکثر 
۵۰PPM اســت و این در حالی 
است که در جاهای دیگر این رقم 

حتی به چندهزار هم می رسد.

تعییــنتکلیــفقبور 
رزروشدهدربهشتزهرا)س(:
این موضوع مصوبه شورای شهر 
تهران است؛ اما خود بهشت زهرا 

تصمیم می گیرد 
که چگونــه آن را 
اجرا کند. ما اعلام 
کردیم کــه باید 

تقسیط شود.
 

مازوتســوزی: 
هیــــــــــچ یک از 
نیروگاه های تهران و 
اطــراف آن از مازوت 
و گازوئیل اســتفاده 
نمی کنند و به آنها گاز 

داده می شود.

راهحــلکاهش
آلودگیهــوا: تنها 
راهکار، عمل به موارد 
ذکر شــده در قانون 
هــوای پاک اســت. 
ماننــد جایگزینــی 
تاکســی های نــو با 

فرسوده.

علیرضانادعلی:لازم است فرهنگسازی و آموزش شهروندی مورد تأکید قرار گیرد و باید سرمایه گذاری مجدد برای 
ترافیک انجام شود.

مهدیعباسی: لازم است پلیس راهور در مورد سد معبرهای خیابانی مثل اغذیه فروش ها، وانتی ها 
و نمایشگاه خودروداران وارد شود.

مهدیبابایی:متأسفانه برخی از مدیرانی که جزو پروتکل های امنیتی نیستند برای تردد از خطوط ویژه از پلیس 
مجوز گرفته اند و ازاین رو خواستار بررسی بیشتر هستیم.

سیدجعفرتشکریهاشمی: باید در مورد موتورسیکلت سواران اقدام ویژه ای رخ دهد؛ چراکه ما 
باوجود موتورها و رفتارهای پرخطر برخی از آنها امنیت جانی در معابر و پیاده روها نداریم.

مهدیپیرهادی:تقاضا داریم اخذ معاینه فنی موتورسیکلت ها که چندین برابر خودروها آلایندگی تولید می کنند 
موردتوجه قرار گیرد؛ چرا که آلودگی هوا حدود 11میلیارد دلار در حوزه سلامت مردم خسارت می زند.

سودهنجفی: در ۶ماهه دوم سال با پدیده افزایش آلودگی هوا مواجه هستیم که یکی از دلایل تشدید 
این آلودگی تردد موتورسیکلت هاست. براساس آمارها حدود ۵میلیون موتورسیکلت در تهران داریم که 

حتی 1۰درصد آنها معاینه فنی ندارند.

حبیبکاشانی: وقتی جرایم بازدارنده نیست، فرهنگسازی نشده و ترافیک مهار نمی شود، باید از ظرفیت مردم برای 
مهار ترافیک کمک بگیرید و سامانه ای طراحی کنید تا مردم و شهروندان گزارش های خود را به دست پلیس برسانند.

زهراشمساحسان:پلیس باید در مورد نظم دهی به موتورســیکلت ها اقدامات مؤثر داشته باشد و 
موضوع موتورسیکلت بانوان نیز در دستور کار قرار گرفته و هم اندیشی صورت گیرد.

ساماندهی
موتورسیکلتسواران
اعضای شــورای شــهر تهران پس از 
صحبــت مقامــات راهور، نظــرات و 
پیشــنهادهایی داشتند که ساماندهی 
موتورسیکلت ها مطالبه بیشتر آنها بود. !


